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Vážení občania, milí priatelia,

ešte sa Covid nestratil z nášho živo-
ta a už prišlo ďalšie zložité obdobie. 
Všetci sledujeme, že v našom sused-
nom štáte prebieha vojnový konflikt. 
Hlásené sú civilné obete, veľké mestá 
opúšťajú tisíce ľudí, aby si zachrá-
nili životy. Aktuálne prebieha aj hu-
manitárna pomoc pre Ukrajinu cez 
rôzne charitatívne organizácie. Aj 
v našej obci máme už prvých obča-
nov z Ukrajiny, ktorí našli dočasné 
ubytovanie v rodinách. Ide o staré 
mamy, mamičky a ich deti. A práve 
v tejto chvíli sa ukazuje, koľko solida-
rity a ľudskosti sa v nás skrýva. Je veľa vecí a udalostí v našich 
životoch, ktoré ovplyvniť nevieme, ale možno je ešte viac tých, 
ktoré ovplyvniť vieme. Viac o pomoci pre Ukrajinu sa dočítate 
na ďalších stránkach tohto časopisu.

Prelom zimy a jari je sprevádzaný prvými poľnými a záhrad-
níckymi prácami. Preto aj napriek pohnutému celospoločen-
skému dianiu, musíme sústrediť našu pozornosť aj na bežné 
činnosti. Jednou z nich je prvá jarná údržba zelených plôch 
v obci. A tých je viac ako 30 Ha. Začiatkom marca sme v na-
šej obci začali s revitalizáciou zelených plôch na verejnom 
priestranstve.

Snažíme sa, aby aj naši žiaci chápali dôležitosť obrábania pôdy 
a preberali zodpovednosť za tvorbu svojho životného priestoru. 

A tak v revitalizácii sme pokračovali 
v novozaloženom školskom ovocnom 
sade, kde odborník Ing. Eduard Jakú-
bek, predseda celorepublikového vý-
boru SZZ predviedol ukážky jarného 
rezu ovocných drevín a vrúbľovania.

S príchodom jari v prírode začína 
nový život a verím, že aj život u nás sa 
začne meniť k lepšiemu a budeme mať 
viac dôvodov na úsmev. Od 14. 3. 2022 
sa zrušili obmedzenia, ktoré nám ne-
dovolili organizovať hromadné podu-
jatia a tak sme začali s plánovaním 
kultúrno – športových podujatí v na-
šej obci. Najbližšie podujatie plánuje-

me na sobotu 30. 4. , kedy spoločne po dvoch rokoch tradične 
postavíme v našej obci máj. V tomto roku nás čaká ešte súťaž vo 
varení gulášu – Gulášmajster, spojený s oslavou MDD a 25. 6. 
opäť sa zvítame na Petropavlovskom jarmoku. Spoločenský 
život sa vracia do normálu a verím, a sčasti smerujeme k sta-
rému spôsobu fungovania.

Teraz však Veľkonočné sviatky už klopú na dvere a tak ich pre-
žite spolu s rodinou a v kruhu svojich najbližších. Prajem vám 
krásne prežitie Veľkonočných sviatkov. Nech váš dom je plný 
pokoja, stôl hýri hojnosťou a srdcia blízkych sú naplnené lás-
kou a porozumením.

Milan Bíro, starosta obce

Starosta Milan Bíro a Ing. Eduard Jakúbek
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UZNESENIA
z devätnásteho zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Veľké Zálužie
zo dňa 14. decembra 2021
UZNESENIE č. 215

K bodu 2/ Voľba pracovných orgánov 
obecného zastupiteľstva
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží schvaľuje predsedu návrhovej ko-
misie PhDr. Janku Moravčíkovú a čle-
nov: Ing. Martinu Vavríkovú a PhDr. 
Petra Cochera.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:

UZNESENIE č. 216 

K bodu 3/ Schválenie programu ro-
kovania obecného zastupiteľstva
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží schvaľuje program devätnásteho 
zasadnutia Obecného zastupiteľstva vo 
Veľkom Záluží.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:0

UZNESENIE č. 217

K bodu 5/ Správa o plnení uznesení
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Záluží 
berie na vedomie informáciu starostu 
o nedodaní správy o plnení uznesení 
prijatých obecným zastupiteľstvom.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:0

UZNESENIE č. 218

K bodu 6/ Správa nezávislého audí-
tora k účtovnej závierke Obce Veľké 
Zálužie za rok 2020
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zálu-
ží berie na vedomie správu nezávislé-

ho audítora k účtovnej závierke Obce 
Veľké Zálužie za rok 2020 zo dňa
01. októbra 2021.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:0

UZNESENIE č. 219

K bodu 7/ Správa nezávislého au-
dítora ku konsolidovanej účtovnej 
závierke Obce Veľké Zálužie za rok 
2020
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zálu-
ží berie na vedomie správu nezávislé-
ho audítora ku konsolidovanej účtov-
nej závierke Obce Veľké Zálužie za rok 
2020 zo dňa 01. októbra 2021.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:0

UZNESENIE č. 220

K bodu 8/ Konsolidovaná výročná 
správa Obce Veľké Zálužie za rok 
2020
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží berie na vedomie Konsolidovanú 
výročnú správu Obce Veľké Zálužie za 
rok 2020.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:0

UZNESENIE č. 221

K bodu 9/ Návrh prvej úpravy roz-
počtového plánu ZŠ vo Veľkom Zálu-
ží za rok 2021 a návrh rozpočtového 
plánu Základnej školy vo Veľkom Zá-
luží na rok 2022
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zálu-

ží schvaľuje prvú úpravu rozpočtové-
ho plánu Základnej školy vo Veľkom Zá-
luží za rok 2021, schvaľuje Rozpočtový 
plán Základnej školy vo Veľkom Záluží 
na rok 2022.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:0

UZNESENIE č. 222

K bodu 10 / Schválenie návrhu Do-
datku č. 4 k VZN č. 3/2015 o miest-
nych daniach a miestnom poplatku 
za komunálne odpady a drobné sta-
vebné odpady na území Obce Veľké 
Zálužie
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží prerokovalo návrh Dodatku č. 4 
k VZN č. 3/2015 o miestnych daniach 
a miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na 
území Obce Veľké Zálužie, uznáša sa 
na Dodatku č. 4 k VZN č. 3/2015 o miest-
nych daniach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady na území Obce Veľké Zálužie.
Hlasovanie: za: 2 - Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 4 - Ján Bédi, Ing.; Peter Cocher, 
PhDr.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš Tkáč, 
Mgr.; zdržal sa: 0; nehlasoval:0
Uznesenie nebolo schválené.

UZNESENIE č. 223

K bodu 11 / Schválenie návrhu Do-
datku č. 3 k VZN č. 1/2016 o podrob-
nostiach financovania škôl a škol-
ských zariadení na území Obce 
Veľké Zálužie
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží prerokovalo návrh Dodatku č. 3 
k VZN č. 1/2016 o podrobnostiach finan-
covania škôl a školských zariadení na 
území Obce Veľké Zálužie, uznáša sa 
na Dodatku č. 3 k VZN č. 1/2016 o pod-
robnostiach financovania škôl a škol-



strana 5 Z ROKOVANIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA

ských zariadení na území Obce Veľké 
Zálužie.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:0

UZNESENIE č. 224

K bodu 12/ Návrh prvej úpravy roz-
počtu Obce Veľké Zálužie za r. 2021
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží prerokovalo návrh prvej úpravy 
rozpočtu Obce Veľké Zálužie za r. 2021, 
schvaľuje návrh prvej úpravy rozpoč-
tu Obce Veľké Zálužie za r. 2021.
Hlasovanie: za: 6 - Ján Bédi, Ing.; Pe-
ter Cocher, PhDr.; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš 
Tkáč, Mgr.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 0; zdržal sa: 0; nehlasoval:0

UZNESENIE č. 225

K bodu 13/ Návrh rozpočtu Obce Veľ-
ké Zálužie na rok 2022 s výhľadom 
na roky 2023 a 2024
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží prerokovalo návrh rozpočtu obce 
na rok 2022, s výhľadom na roky 2023 
a 2024 so zapracovaním časti pripo-
mienok zo dňa 13. 12. 2021, berie na ve-
domie nedodanie stanoviska hlavnej 
kontrolórky obce k návrhu rozpočtu 
Obce Veľké Zálužie na r. 2022, berie na 
vedomie stanovisko predsedu finanč-
nej komisie k návrhu rozpočtu na rok 
2022, s výhľadom na roky 2023 a 2024, 
schvaľuje návrh rozpočtu na rok 2022 
na úrovni hlavných kategórií ekono-
mickej klasifikácie, berie na vedomie 
výhľad rozpočtu obce na roky 2023 
a 2024.
Hlasovanie: za: 7 - Ján Bédi, Ing.; Jaro-
slav Bozáň; Peter Cocher, PhDr.; Janka 
Moravčíková, PhDr., PhD.; Pavol Pekar, 
Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; Martina Vavrí-
ková, Ing.; proti: 0; zdržal sa: 0; nehla-
soval:0

UZNESENIE č. 226

K bodu 14/ Zmluvy o vecných breme-
nách – ulica Pod pažiťou (poslanecký 
návrh)
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zálu-

ží presúva bod rokovania č. 14 Zmluvy 
o vecných bremenách – ulica Pod paži-
ťou na najbližšie zasadnutie obecného 
zastupiteľstva.
Hlasovanie:
za: 3 - Ján Bédi, Ing.; Peter Cocher, 
PhDr.; Tomáš Tkáč, Mgr.; proti: 4 – Ja-
roslav Bozáň; Janka Moravčíková, 
PhDr., PhD.; Pavol Pekar, Ing.; Martina 
Vavríková, Ing.; zdržal sa: 0; nehlaso-
val:0

UZNESENIE č. 227

K bodu 14/ Zmluvy o vecných breme-
nách – ulica Pod pažiťou
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží prerokovalo text Zmluvy o zria-
dení vecných bremien medzi Obcou 
Veľké Zálužie a Západoslovenskou dis-
tribučnou a.s., Čulenova 6, Bratislava, 
schvaľuje zriadenie vecných bremien 
na pozemkoch Obce Veľké Zálužie vy-
medzených v zmluve o vecných bre-
menách a GP č. 310/2021, ktorý tvorí 
prílohu zmluvy, schvaľuje text Zmluvy 
o zriadení vecných bremien medzi Ob-
cou Veľké Zálužie a Západoslovenskou 
distribučnou a.s., Čulenova 6, Bratisla-
va.
Hlasovanie: za: 4 - Jaroslav Bozáň; 
Janka Moravčíková, PhDr., PhD.; Pavol 
Pekar, Ing.; Martina Vavríková, Ing.; 
proti: 1 - Peter Cocher, PhDr.; zdržal 
sa: 2- Ján Bédi, Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; 
nehlasoval:0

UZNESENIE č. 228

K bodu 15/ Žiadosť o odkúpenie časti 
obecného pozemku – Marianna Pali-
ková
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zálu-
ží presúva bod rokovania na ďalšie ro-
kovanie obecného zastupiteľstva.
Hlasovanie: za: 7 - Ján Bédi, Ing.; Jaro-
slav Bozáň; Peter Cocher, PhDr.; Janka 
Moravčíková, PhDr., PhD.; Pavol Pekar, 
Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; Martina Vavrí-
ková, Ing.; proti: 0; zdržal sa: 0; nehla-
soval:0

UZNESENIE č. 229

K bodu 16/ Žiadosť o odkúpenie časti 
obecného pozemku – Jozef Hrnko
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zálu-

ží prerokovalo zámer priameho pre-
daja pozemku zapísanom na LV 2061 vo 
vlastníctve obce Veľké Zálužie s par.č. 
3420/8 k.ú. Veľké Zálužie o výmere 372 
m2, schvaľuje priamy predaj pozemku 
zapísanom na LV 2061 vo vlastníctve 
obce Veľké Zálužie s par.č. 3420/8 KNC 
k.ú. Veľké Zálužie o výmere 372 m2 p. 
Jozefovi Hrnkovi a Marte Hrnkovej, 
obaja bytom Družstevná 64/24, 951 35 
Veľké Zálužie. schvaľuje cenu za 1 m2 
vo výške 8,46 Eur, t.j. za 372 m2 spolu 
3.147,12 Eur (slovom: tritisícjednosto-
štyridsaťsedem Eur a dvanásť centov), 
pričom cena bola stanovená na základe 
Znaleckého posudku č.308/2021 vypra-
covaným: Ing. Ľubomír Drgo, Vašinova 
42B, 949 01 Nitra, schvaľuje text kúp-
nej zmluvy medzi Obcou Veľké Zálužie 
a p. Jozefom Hrnkom a p. Martou Hrn-
kovou, obaja bytom Družstevná 64/24, 
951 35 Veľké Zálužie s prihliadnutím na 
konfiguráciu článku 1. Kúpnej zmluvy.
Hlasovanie: za: 7 - Ján Bédi, Ing.; Jaro-
slav Bozáň; Peter Cocher, PhDr.; Janka 
Moravčíková, PhDr., PhD.; Pavol Pekar, 
Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; Martina Vavrí-
ková, Ing.; proti: 0; zdržal sa: 0; nehla-
soval:0

UZNESENIE č. 230

K bodu 17/ Žiadosť o odkúpenie časti 
obecného pozemku – manželia Je-
neyoví
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží prerokovalo zámer odpredať na 
základe žiadosti p. Petra Jeneya a p. 
Moniky Jeneyovej, obaja bytom Veľké 
Zálužie, Budín 977/33, pozemok par-
c.č. 563/53 o výmere 83 m2 ako dôvod 
hodný osobitného zreteľa, schvaľu-
je prevod obecného pozemku par.č. 
563/53 reg. „C“ k.ú. Veľké Zálužie o vý-
mer 83 m2 p. Petrovi Jeneyovi a Monike 
Jeneyovej, bytom Veľké Zálužie, Budín 
977/33 ako dôvod hodný osobitného 
zreteľa. Dôvodom hodným osobitného 
zreteľa je skutočnosť, že predzáhradka 
je takto využívaná a oplotená od roku 
1970 ešte bývalými majiteľmi a výme-
ra predávanej plochy je menšia ako 
100m2. schvaľuje cenu za 1 m2 vo výške 
10,– Eur, schvaľuje text kúpnej zmluvy 
medzi Obcou Veľké Zálužie a žiadateľ-
mi p. Petrom Jeneyom a p. Monikou 
Jeneyovou s prihliadnutím na konfigu-
ráciu článku 1. Kúpnej zmluvy.
Hlasovanie: za: 7 - Ján Bédi, Ing.; Jaro-
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slav Bozáň; Peter Cocher, PhDr.; Janka 
Moravčíková, PhDr., PhD.; Pavol Pekar, 
Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; Martina Vavrí-
ková, Ing.; proti: 0; zdržal sa: 0; nehla-
soval:0

UZNESENIE č. 231

K bodu 18/ Návrh na odkúpenie po-
zemku z majetku obce – Michal Pe-
niaško
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží prerokovalo zámer odpredať na 
základe žiadosti p. Michala Peniašku 
bytom Veľké Zálužie, Okružná 423/7, 
časť obecného pozemku na LV 3534, 
reg. „C“ parc.č. 564/4 o výmere 68 m2 
ako dôvod hodný osobitného zreteľa. 
Dôvodom hodným osobitného zreteľa 
je skutočnosť, že pozemok je dlhodobo 
užívaný spolu so susedným pozemkom 
s parc.č.630/1 reg. „C“ k.ú. Veľké Zálužie 
žiadateľom, takto oplotený pozemok 
využívali dlhé roky aj pôvodní vlastníci 
(rodičia žiadateľa) a výmera prevádza-
nej plochy je menšia ako 100m2, berie 
na vedomie stanovisko stavebnej ko-
misie, súhlasí so stanoviskom staveb-
nej komisie, schvaľuje zámer odpredať 
na základe žiadosti p. Michala Peniašku 
bytom Veľké Zálužie, Okružná 423/7, 
časť obecného pozemku reg. „C“ parc.č. 
564/4 o výmere 68 m2 ako dôvod hod-
ný osobitného zreteľa, na základe Geo-
metrického plánu č. 357/2021, vyhoto-
veným firmou GEOTOM, ul. Rínok 256, 
951 35 Veľké Zálužie zo dňa 29. 09. 2021, 
úradne overeným dňa 13. 10. 2021 
pod č. G1-2161/2021, schvaľuje prevod 
obecného pozemku par.č. 564/4 reg. 
„C“ k.ú. Veľké Zálužie o výmer 68 m2 p. 
Michalovi Peniaškovi bytom Veľké Zá-
lužie, Okružná 423/7 ako dôvod hodný 
osobitného zreteľa. Dôvodom hodným 
osobitného zreteľa je skutočnosť, že po-
zemok je dlhodobo užívaný spolu so su-
sedným pozemkom s parc.č.630/1 reg. 
„C“ k.ú. Veľké Zálužie žiadateľom, takto 
oplotený pozemok využívali dlhé roky 
aj pôvodní vlastníci (rodičia žiadateľa) 
a výmera prevádzanej plochy je men-
šia ako 100m2, schvaľuje cenu za 1 m2 

vo výške 10,00 Eur, schvaľuje text kúp-
nej zmluvy medzi Obcou Veľké Zálužie 
a žiadateľom p. Michalom Peniaškom 
s prihliadnutím na konfiguráciu článku 
1. Kúpnej zmluvy.
Hlasovanie: za: 7 - Ján Bédi, Ing.; Jaro-
slav Bozáň; Peter Cocher, PhDr.; Janka 

Moravčíková, PhDr., PhD.; Pavol Pekar, 
Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; Martina Vavrí-
ková, Ing.; proti: 0; zdržal sa: 0; nehla-
soval:0

UZNESENIE č. 232

K bodu 19/ Žiadosť o odkúpenie obec-
ného pozemku – Matúš Syseľ
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zálu-
ží prerokovalo žiadosť p. Matúša Sys-
la, bytom Pažiť 1327/34, Veľké Zálužie 
o odkúpenie časti obecného pozemku 
reg. „E“ parc.č. 2582 k.ú. Veľké Zálu-
žie o výmere 40m2, berie na vedomie 
stanovisko stavebnej komisie, súhlasí 
so stanoviskom stavebnej komisie, ne-
schvaľuje zámer odpredať žiadateľovi 
časť obecného pozemku reg. „E“ parc.č. 
2582 k.ú. Veľké Zálužie o výmere 40m2.
Hlasovanie: za: 7 - Ján Bédi, Ing.; Jaro-
slav Bozáň; Peter Cocher, PhDr.; Janka 
Moravčíková, PhDr., PhD.; Pavol Pekar, 
Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; Martina Vavrí-
ková, Ing.; proti: 0; zdržal sa: 0; nehla-
soval:0

UZNESENIE č. 233

K bodu 20/ Zriadenie vecných bre-
mien – HSH Veľké Zálužie
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží prerokovalo žiadosť spoločnosti 
HSH s.r.o., Majer 236, 951 35 Veľké Zá-
lužie o zriadení vecných bremien na 
obecných pozemkoch vymedzených 
GP č. 393/2021 a GP č. 436/2021 a uve-
dených v zmluve v čl. 2 bod č. 1, schva-
ľuje jednorazovú náhradu za vecné 
bremená vo výške 1,– Eur (slovom: jed-
no Euro), schvaľuje text Zmluvy o zria-
dení vecných bremien na obecných 
pozemkoch v prospech Západosloven-
skej distribučnej spoločnosti a.s. na 
realizáciu distribučného elektrického 
rozvodu NN pre HSH s.r.o., Majer 236, 
Veľké Zálužie.
Hlasovanie: za: 7 - Ján Bédi, Ing.; Jaro-
slav Bozáň; Peter Cocher, PhDr.; Janka 
Moravčíková, PhDr., PhD.; Pavol Pekar, 
Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; Martina Vavrí-
ková, Ing.; proti: 0; zdržal sa: 0; nehla-
soval:0

UZNESENIE č. 234

K bodu 21/ Rôzne
Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom 
Záluží prerokovalo žiadosť p. Pavla 
Cochera a p. Márii Cocherovej, obaja 
bytom Dlhý rad 160/27, Veľké Zálužie 
o odkúpenie časti obecného pozemku 
C KN parc.č. 563/54 k.ú. Veľké Zálužie 
o výmere 40m2, berie na vedomie 
stanovisko stavebnej komisie, súhla-
sí so stanoviskom stavebnej komisie, 
schvaľuje zámer odpredať žiadateľovi 
časť obecného pozemku C KN parc.č. 
563/54 k.ú. Veľké Zálužie o výmere 
40m2 dôvodom hodným osobitného 
zreteľa. Dôvodom hodným osobitné-
ho zreteľa je skutočnosť, že predzá-
hradka je takto využívaná a oplotená 
už niekoľko desaťročí a výmera pre-
dávanej plochy je menšia ako 100 m2.
Hlasovanie: za: 7 - Ján Bédi, Ing.; Ja-
roslav Bozáň; Peter Cocher, PhDr.; 
Janka Moravčíková, PhDr., PhD.; Pa-
vol Pekar, Ing.; Tomáš Tkáč, Mgr.; 
Martina Vavríková, Ing.; proti: 0; zdr-
žal sa: 0; nehlasoval:0

OZNAM
Dňa 08. marca 2022 sa konalo 
20. zasadnutie Obecného zastu-
piteľstva vo Veľkom Záluží.
Uznesenia, ktoré boli prijaté 
obecným zastupiteľstvom, budú 
uverejnené v budúcom čísle 
obecného časopisu.
Záznam zo zasadnutia obecné-
ho zastupiteľstva si môžete po-
zrieť na webovom sídle obce
https://www.velkezaluzie.eu/zi-
vot-v-obci/video-galeria/obec-
ne-zastupitelstvo-video/
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Určite sa nás všetkých dotýka situácia, ktorá sa deje v posledných 
dňoch na Ukrajine. Táto situácia nemôže nechať žiadneho človeka 
ľahostajným. Istotne sa nám nepodarí vziať na seba ich bolesť 
a neistotu, môžeme im však ponúknuť výnimočný pocit, že nie sú samy 
a v ich zložitej situácii niekomu na nich záleží. A práve v tejto chvíli 
sa očakáva, že sa všetci zachováme ako ľudia a správni susedia.

ZBIERKA NA POMOC ZBIERKA NA POMOC 
ĽUĎOM Z UKRAJINYĽUĎOM Z UKRAJINY
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Sú situácie, kedy nie je dôležitá rých-
losť, ale vytrvalosť. Nikto z nás ne-
tuší, ako dlho súčasný stav potrvá 
a v akých rôznych okolnostiach bude 
treba poskytnúť podporu.

Naša obec sa zapojila do zbierky na 
pomoc občanom z Ukrajiny, kto-
rí opustili svoje domovy a útočisko 
hľadajú na Slovensku. Zbierka mate-
riálnej pomoci prebiehala v Obecnej 

knižnici v dňoch 1. – 4. marca 2022. 
Ľudia nosili potrebné veci od hygie-
nických potrieb, drogérie, trvanli-
vých potravín, Pracovníci obecného 
úradu vyzbierali, roztriedili a pobalili 
potrebné veci. Následne sa potom od-
viezli na zvoz humanitárnej pomoci, 
ktorý sa nachádza v areáli Agrokom-
plexu.

Touto cestou ĎAKUJEME v mene 
obce všetkým, ktorí ste sa do zbierky 
zapojili. Svojou „troškou“ ste pomohli 
ľuďom, ktorí to práve v tejto chvíli veľ-
mi potrebujú.

(-ocu-)

AJ NAĎALEJ POMÁHAME 
OBČANOM Z UKRAJINY
Naša pomoc zbierkou pre Ukrajinu ne-
končí… Rodinám, ktoré poskytli uby-
tovanie občanom z Ukrajiny je obec aj 
ďalej nápomocná. Zaregistrovaným 
občanom z Ukrajiny vie obec ľahšie, 
účelnejšie a adresnejšie sprostredko-
vať rôzne formy pomoci.

Na obecnom úrade vám poskytneme 
bližšie informácie ako postupovať pri 
ubytovaní, nahlásení na cudzineckú 
políciu a ako vybaviť ďalšie potrebné 
dokumenty. Pomáhame aj s materiál-
nou zbierkou, ktorá je určená už pre 
konkrétnu ubytovanú rodinu.

Občania, ktorí tiež chcú poskytnúť 
dočasné útočisko pre Ukrajincov, sa 
môžu prihlásiť na obecnom úrade. Pôj-
de o ubytovanie prevažne pre rodiny, 
alebo matky s malými deťmi do času, 
kým budú presunutí do štátom zria-
dených táborov. Všetky potrebné in-
formácie nájdete aj na webovom sídle 
obce – „Informácie a pomoc Ukrajine“

Touto cestou ďakujeme spoluobča-
nom, ktorí vyjadrili spolupatričnosť 
darovaním oblečenia, potravín, dro-

gérie, hygienických potrieb i hračiek 
a ostatných potrebných vecí.

(-ocu-)
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FINANČNÁ POMOC
Na Ukrajine, v našom susednom štáte, 
nedávno vypukol ozbrojený konflikt. 
Nikto z nás by donedávna snáď ani 
nepomyslel na to, že sa niečo podob-
né môže stať tak blízko nás a že sa nás 
to začne bytostne dotýkať skrze ľudí, 
ktorí budú potrebovať našu pomoc. 
Sú to ľudia, ktorí v mnohých prípa-
doch prišli o všetko a jediné, čo sa im 
podarilo zachrániť, je holý život. Som 
veľmi rád, že aj u nás v obci sa spus-
tila vlna solidarity a spolupatričnosti 
s týmito ľuďmi, ktorí zostali kvôli voj-
ne odkázaní na pomoc iných. Okrem 

materiálnej pomoci, ktorá sa zbiera 
v týždni uzávierky tohto čísla časopi-
su, sme sa spolu s poslancami Dankou 
Beličkovou, Dankou Hollou, Tomášom 
Tkáčom, Petrom Cocherom a Jankom 
Murínom rozhodli na zasadnutí obec-
ného zastupiteľstva, ktoré sa konalo 
dňa 8. 3. 2022, navrhnúť aj finančnú 
pomoc vo výške 10  000 EUR prostred-
níctvom zbierky organizovanej Zdru-
žením miest a obcí Slovenska. Peniaze 
na zbierku sú vyčlenené z rezervného 
fondu obce. Aby však bol tento pro-
ces v poriadku aj z pohľadu zákona, 

po dohode s vedením obce sa penia-
ze z rozpočtovej položky "Výstavba 
chodníka" presunú do položky "Po-
moc pre Ukrajinu" (tie sa prevedú na 
účet ZMOS-u ako priama pomoc) a do 
rozpočtovej položky "Výstavba chodní-
ka" sa presunú financie z Rezervného 
fondu. Veríme, že aj týmto spôsobom 
pomôžeme aspoň čiastočne zmierniť 
to veľké a nezmyselné utrpenie nevin-
ných ľudí, ktoré vojna prináša.

Ján Bédi
poslanec OZ

PÝTAM SA AKO ĎALEJ?
Vážení Zálužania, túto otázku som si 
položil aj pár rokov dozadu, keď som 
podpisoval uznesenia, ktoré prijalo 
Obecné zastupiteľstvo obce Veľké Zá-
lužie. A túto otázku si kladiem aj dnes, 
najmä pri uznesení č. 243 z 20. zasad-
nutia zo dňa 08. 03. 2022. Citujem:

„Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Zá-
luží schvaľuje v súlade s ustanove-
niami § 7 ods. 1, písm. e) a § 14 záko-
na č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy 
a o zmene a doplnení niektorých zá-
konov v znení neskorších predpisov 
a v súlade s § 4 ods. 3, písm. h) a písm. 
p) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení

A) Zmluvu o spolupráci medzi ob-
cou Veľké Zálužie a Združením miest 
a obcí Slovenska na základe ktorej 
budú uvedenej organizácií poskyt-
nuté finančné prostriedky v objeme 
10 000,00 € z rozpočtu obce a to na 
plnenie úloh vyplývajúcich z rieše-
nia humanitárnej krízy súvisiacej 
s vypuknutím vojnového konfliktu na 
Ukrajine, najmä v súvislosti so zabez-
pečovaním základných životných po-
trieb občanov Ukrajiny, ktorí utekajú 
pred vojnovým konfliktom alebo im 
bol priznaný status dočasného úto-
čiska na území Slovenskej republiky 
v súvislosti s vojnovým konfliktom na 
Ukrajine a splnomocňuje starostu na 
uzavretie tejto Zmluvy,

B) v súvislosti so Zmluvou o spoluprá-
ci zmenu rozpočtu obce na rok 2022 
a to nasledovne: Presúva 10 000,00 
€ z položky „Výstavba chodníka uli-
ca Pod kaštieľom“ do položky „Po-
moc Ukrajine“ a zároveň presúva 
25 000,00 € z Rezervného fondu do 
položky „Výstavba chodníka ulica Pod 
kaštieľom“. V Rezervnom fonde zostá-
va 9 097,05 €.

Hlasovanie: za: 5 - Daniela Beličko-
vá, Mgr.; Ján Bédi, Ing.; Peter Cocher, 
PhDr.; Pavol Pekar, Ing.; Tomáš Tkáč, 
Mgr.; proti: 1 - Ing. Martina Vavríko-
vá, zdržal sa: 2 – Jaroslav Bozáň; Ing. 
Andrej Práznovský nehlasoval:0“

Môj postoj k tomuto uzneseniu

Situácia je naozaj vážna, určite ju ne-
treba podceňovať a už vôbec nie ba-
gatelizovať. Som si vedomý, že aj obec 
Veľké Zálužie má povinnosť poskytnúť 
pomocnú ruku ľuďom, ktorí sú v nú-
dzi, ľuďom, ktorí prichádzajú o svoje 
domovy, ľuďom, ktorí prosia o pomoc. 
Plne sa stotožňujem s názorom, že po-
máhať ľuďom v núdzi je naša povinnosť 
a aj poslanie. Formou pomoci je aj po-
skytnutie dočasného domova, útočis-
ka a otvorenej náruče pre týchto ľudí. 
Teším sa, že v našej obci je veľa ľudí 
s veľkým srdcom, ktorí ponúkli svoje 
domovy pre utečencov z Ukrajiny.

Avšak ešte viac by som sa tešil, keby 
finančné prostriedky, ktoré obecné 

zastupiteľstvo navrhlo ako formu po-
moci pre Ukrajinu (konkrétne poslan-
ci Janko Bédi, Danka Beličková, Dan-
ka Hollá, Tomáš Tkáč, Peter Cocher), 
ostali ako forma pomoci pre týchto 
Zálužanov, ktorým vzniknú zvýše-
né výdavky pri ubytovaní utečencov 
a forma pomoci pri etablovaní sa do 
bežného života našej krajiny rodinám 
z Ukrajiny, ktorí v našej obci našli 
útočisko života (nástup do materskej 
a základnej školy, nákup základného 
oblečenia, liekov, hľadanie si práce). 
Či je snáď táto pomoc menej ako zasla-
nie peňazí na transparentný účet? Nič 
tým nenaznačujem, len sa pýtam, 
prečo je problém podporiť z rozpočtu 
obce práve našich ľudí.

Rozpočet obce nie je nekonečný, má 
svoje limity. Preto sa pýtam, ako ďalej? 
Kde zoberieme finančné prostriedky, 
pre týchto ľudí? Nevieme vôbec od-
hadnúť, koľko dní, týždňov či nebodaj 
mesiacov bude tento konflikt trvať.

Od vypuknutia konfliktu na Ukra-
jine, čiže od 24. 02. 2022, neustále 
poskytujeme informácie na COaKP, 
odbor krízového riadenia Okresného 
úradu Nitra o možnostiach ubytova-
nia v obci (podnikateľské subjekty), 
o počte ubytovaných utečencov v do-
mácnostiach našich obyvateľov, o ka-
pacitách obce pre možnosti ubytova-
nia utečencov v spoločenskom dome, 
v základnej škole a ďalších budovách 
vo vlastníctve obce. Z akých zdrojov 
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sa bude financovať prevádzka týchto 
zariadení a starostlivosť o týchto ľudí 
v prvých mesiacoch. Nevieme odhad-
núť, kedy nabehne sľúbená štátna po-
moc. Dôvod? Ako príklad použijem len 
toľko, minulý rok sme mali celoplošné 
testovanie osôb na prítomnosť CO-
VID-19. Do dnešného dňa nemá obec 
refundáciu od štátu za prvé dva týžd-
ne plošného testovania (január 2021). 
Takže, kedy vznikne refundácia v tejto 
novej krízovej situácii? Zamyslel sa 
niekto nad tým, z akých peňazí sa to 
bude platiť? Budeme brať z verejného 
osvetlenia, z likvidácie odpadov? Pý-
tam sa prečo?

Áno, pomáhať treba, ale pomáhať sa 
dá rôznymi spôsobmi a konkrétne 
a nielen z verejných zdrojov. Obecný 
rozpočet predsa nemusí vždy nahrá-
dzať vôľu individuálnych dobrovoľní-
kov. Veď každý z nás má možnosť pri-
spieť zo svojho súkromného rozpočtu 
a nemusí sa s tým verejne vychvaľo-
vať.

Aký je ďalší dôsledok takto prijatého 
uznesenia?

Piati poslanci, ktorí za toto predmet-
né uznesenie hlasovali (Janko Bédi, 
Danka Beličková, Peter Cocher, Pavol 
Pekar, Tomáš Tkáč), súčasne hlasovali 
aj za druhú časť toho istého uznese-
nia a tým zaviazali rozpustiť rezerv-
ný fond obce a presunúť z neho časť 
finančných prostriedkov na výstavbu 
chodníka na ul. Podkaštieľom. Áno, 
ul. Podkaštieľom je z hľadiska cestnej 
dopravy predimenzovaná a výstav-
ba chodníka je určite aktivitou, ktorú 
treba riešiť. Ale postačuje 26 tisíc Eur 
na výstavbu chodníka, ktorého roz-
počtová cena na jeseň 2021 bola cca 92 
tisíc?

Či urobíme chodník na desiatich met-
roch? A ďalej čo? Pýtam sa vážení páni 
poslanci Janko Bédi, Danka Beličko-
vá, Peter Cocher, Pavol Pekar, Tomáš 
Tkáč, čo ďalej?

Ale v našej obci je takýchto potrieb 
a viditeľných problémov viac. Sú aj 
také, ktoré nevieme odhadnúť a to 
nehovorím o haváriách, ktoré sú ne-
predvídateľné a mimoriadnych uda-
lostiach, ktoré vznikajú vplyvom ne-
priaznivého počasia. Z čoho sa bude 
financovať odstraňovanie týchto ha-
varijných stavov, keď ste svojím uzne-
sením rozpustili rezervný fond na in-
vestíciu, na ktorú nemáme dostatočné 
finančné krytie. Vyhlásiť verejné ob-
starávanie na akciu s investíciou cca 

92 tisíc a reálne máme 26 tisíc? Kto 
to bude stavať, kto sa prihlási do tejto 
súťaže. Je vôbec možné vyhlásiť takú-
to verejnú súťaž, páni poslanci?

A pýtam sa ďalej

Budova obecného úradu má nového 
suseda. Ten s nástupom jari si upra-
toval svoj dvor, čím nechtiac odokryl 
zadnú stenu budovy obecného úradu. 
Následne ma ohlásil, čo s tým chceme 
robiť. Stena s výškou 10,5 m a hrúbkou 
15-20 cm si „veselo“ tancuje s každým 
závanom vetra. Privolaný statik na-
riadil stenu okamžite odstrániť a do 
odstránenia a nápravy havarijného 
stavu budovu zčasti uzavrieť. Tým sa 
zníži komfort pri vybavovaní admi-
nistratívnej agendy pre obyvateľov.

A keď stenu neopravíme a stihne pad-
núť skôr, ako bude opravená, z čoho 
budeme platiť náhradu škody súčas-
nému susednému majiteľovi? A keď 
bude niekto na dvore a stena spadne 
na túto osobu, kto bude zodpovedný? 
Zase len obec. A to sme predsa my 
všetci.

Pýtam sa teda, čo má väčšiu prioritu, 
oprava poškodenej steny na obec-
nom úrade alebo výstavba štvrť diela? 
A opäť narážame na rozpočet obce 
a jeho limity. Pýtam sa, ako financovať 
tento havarijný stav, keď poslanci Jan-
ko Bédi, Danka Beličková, Peter Co-
cher, Pavol Pekar, Tomáš Tkáč, svojím 
nadpolovičným hlasovaním rozpustili 
rezervný fond obce?

Pýtam sa, kto bude susedovi platiť za 
škodu, ktorú spôsobí obec?

Odpoveď už asi poznáte – platiť bude-
me my všetci, lebo rozhodnutie týchto 
piatich ľudí je právoplatné a nás zavä-
zuje k jeho plneniu. Ale fyzický dopad 
každého rozhodnutia pocíti každý 
z nás, nie títo piati poslanci. A to nie 
len ja ako štatutárny zástupca obce, 
ale každý jeden občan našej obce pri 
prijímaní dôsledkov nesprávnych 
rozhodnutí.

Milan Bíro
starosta obce

Narušená statika múru budovy OcÚ
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JARNÁ ÚPRAVA OBCE

Prvý jarný deň so sebou prináša 
nielen radosti, ale aj čas, kedy je po-
trebné sa postarať o zobúdzajúcu sa 
zeleň. Aj zelený exteriér dostal v na-
šej obci po zime riadne zabrať a tak 
bolo treba urobiť prvé jarné úpravy. 
O zeleň a stromy v našej obci sa už 
roky stará firma FLORIMA, ktorá sa 
pustila do údržby verejnej zelene. 
V obci ošetrili a odstránili choré, po-
škodené, alebo inak znehodnotené 

dreviny. Vyčistili trávnatú plochu pri 
pošte, orezali a vyčistili kríky. V are-
áli školského dvora orezali stromy, 
ktoré z pohľadu bezpečnosti ohro-
zovali svoje okolie. V materskej škole 
upravili kríky a okrasný trávnik. Pred 
spoločenským domom ostrihali tuje, 
urobili jarný strih živého plota a upra-
vili trávnik. Jarná úprava trávnatej 
plochy prebehla aj v areáli športového 
klubu, kde vyčistili od buriny betóno-

vú plochu, odstránili dreviny z nále-
tov a porasty, ktoré mali zlý zdravotný 
stav. Ďalej firma FLORIMA upravila 
nielen okolie ihriska za základnou 
školou, ale odborne ošetrila aj trávna-
tú plochu ihriska. Trávnik prevzduš-
nili a následne prihnojili. A v nepo-
slednom rade bolo treba upąraviť aj 
areál zdravotného strediska, kde vy-

tvarovali dreviny, aby si zachovali ich 
prirodzený a požadovaný tvar. Pohra-
bali a povysávali suché lístie.

Nezabúdajme, že aj malý kúsok 
upravenej zelene alebo verejného 
priestranstva je pozitívnou vizitkou 
obce a najmä záujmu jej občanov žiť 
v kultúrnejšom a krajšom prostredí.

(-ocu-)



strana 12DUCOVNÉ SLOVO

Drahí farníci, milí čitatelia,

tohoročný príhovor k Veľkej noci pí-
šem v čase neutíchajúceho konfliktu 
na Ukrajine. Na jednej strane pozo-
rujeme veľkú vlnu solidarity s tými, 
čo nutne potrebujú pomoc, na druhej 
strane v nás akoby rezonovali otázky 
typu: Je toto vôbec možné v 21. storo-
čí? Ako sa to mohlo stať? Prečo svet už 
raz navždy neodmietne vojny? Prečo 
nevieme dať šancu pokoju a mieru 
medzi ľuďmi? Pápež František vo svo-
jom príhovore vo Vatikáne pred mod-
litbou Anjel Pána 27. 2. 2022 povedal: 
„V evanjeliu dnešnej liturgie nás Ježiš 
pozýva, aby sme sa zamysleli nad 
naším pohľadom a nad našou re-
čou. Nad pohľadom a rečou.“

Najprv nad naším pohľadom. Pán ho-
vorí, že sme vystavení riziku sústre-
ďovať pohľad na smietku v oku nášho 
brata a nevšimnúť si brvno, ktoré je 
v našom oku (porov. Lk 6,41). Inými 
slovami, že budeme mimoriadne po-
zorní na chyby druhých, ba i na tie 
drobné ako smietka, a že budeme po-
kojne prehliadať svoje vlastné chyby 
a nebudeme im prikladať veľkú váhu. 
Je pravda, čo hovorí Ježiš: vždy si 
nájdeme dôvod, aby sme obviňovali 
iných a ospravedlňovali seba samých.

A tak často sa sťažujeme na veci, ktoré 
v spoločnosti, v Cirkvi, vo svete ne-
fungujú, bez toho, aby sme sa najprv 
pozastavili sami nad sebou a aby sme 
sa najprv snažili zmeniť seba. Každá 
plodná, pozitívna zmena musí začať 
od nás samých. V opačnom prípade tu 
zmena nebude. Ale, - vysvetľuje Ježiš, 
- ak je to takto, naše oči sú slepé. A ak 
sme slepí, nemôžeme si nárokovať byť 
sprievodcami a učiteľmi pre iných: 
veď slepec nemôže viesť iného slepca 
(porov. v. 39).

Drahí bratia a sestry, Pán nás pozýva, 
aby sme si náš pohľad očistili. V pr-
vom rade nás žiada, aby sme sa po-
zreli do nášho vnútra a spoznali našu 
biedu. Pretože ak nie sme schopní vi-
dieť svoje vlastné chyby, vždy nás to 
bude ťahať k zveličovaniu chýb iných. 
Ak naopak uznáme naše chyby a naše 
biedy, otvoria sa nám dvere milosr-
denstva.

A po tom, čo sa pozrieme do svojho 
vnútra, nás Ježiš pozýva, aby sme sa 

pozreli na druhých tak ako on – toto 
je to tajomstvo: hľadieť na druhých 
tak ako on –, ktorý nevidí hlavne 
zlo, ale dobro. Takto sa na nás pozerá 
Boh: nevidí v nás nenapraviteľné chy-
by, ale vidí deti, ktoré pochybia. Boh 
vždy odlišuje človeka od jeho chýb. 
Vždy zachraňuje človeka. Vždy verí 
v človeka a je vždy pripravený odpus-
tiť chyby. Vieme, že Boh odpúšťa vždy. 
A k tomu istému pozýva aj nás: aby 
sme v druhých nehľadali zlo, ale dobro.

Po zamyslení sa nad pohľadom nás 
Ježiš dnes pozýva zamyslieť sa nad 
našou rečou. Pán vysvetľuje, že «z pl-
nosti srdca hovoria ústa» (v. 45). Je 
to pravda, zo spôsobu, akým človek 
hovorí, hneď pobadáme, čo má v srd-
ci. Slová, ktoré používame, hovoria 
o tom, akým človekom sme. Niekedy 
však svojim slovám venujeme málo 
pozornosti a používame ich povrch-
ne. Ale slová majú svoju váhu: umož-
ňujú nám vyjadriť myšlienky a pocity, 
dať hlas obavám, ktoré máme, a plá-
nom, ktoré máme v úmysle uskutoč-
niť, umožňujú nám dobrorečiť Bohu 
i druhým.

Žiaľ, svojim jazykom môžeme živiť 
aj predsudky, vytvárať bariéry, úto-
čiť, ba dokonca zničiť bratov a sestry. 
Jazykom môžeme nivočiť: klebeta 
zraňuje a očiernenie môže rezať 
ostrejšie než nôž! V dnešnej dobe, 
a osobitne v digitálnom svete, sa 

slová šíria rýchlo, avšak príliš veľa 
z nich vyvoláva hnev a agresiu, živí 
falošné správy a využíva kolektívny 
strach na šírenie pokrivených myš-
lienok. Istý diplomat, ktorý bol ge-
nerálnym tajomníkom OSN a získal 
Nobelovu cenu za mier, povedal, že 
„zneužívanie slova je rovné pohŕda-
niu ľudskou bytosťou“ (D. Hammar-
skjöld, Smerovníky životom, Magna-
no BI 1992, 131).

Položme si teda otázku, aké druh slov 
používame: slová, ktoré vyjadrujú 
pozornosť, úctu, porozumenie, blíz-
kosť, spolucítenie, alebo slová, kto-
rých cieľom je hlavne vyzerať dobre 
pred druhými? A potom, hovoríme 
s miernosťou, alebo znečisťujeme 
svet šírením jedu: kritizovaním, sťa-
žovaním sa, živením rozšírenej agre-
sivity?

Panna Mária, na ktorej pokorou 
zhliadol Boh, Panna mlčanlivosti, ku 
ktorej sa teraz modlíme, nech nám 
pomôže očistiť náš pohľad a našu 
reč“.

Drahí farníci, milí čitatelia, spolu s ve-
ľadôstojným pánom Vladimírom Pau-
linim Vám všetkým želáme a vypro-
sujeme požehnanú Veľkú noc.

Anton Ižold, duchovný otec farnosti  
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POĎAKOVANIE ZA POMOC
Dňa 16. marca 2021 v nočných hodinách 
náš dom zachvátil požiar. Zhorela nám celá 
strecha, veľká časť domu a celý dvor ostal 
poškodený - znehodnotený. Čo nezničil 
požiar, zničila voda, ktorou sa hasilo.

Touto cestou chceme poďakovať všetkým, ktorí počas požiaru, ale aj po ňom 
poskytli pomoc pri záchrane a obnove nášho majetku. Ďakujeme DHZ vo Veľ-
kom Záluží ako aj hasičom z okolia, p. starostovi Milanovi Bírovi a pracovníkom 
obce, ktorí sa podieľali na záchrane. POĎAKOVANIE patrí aj mnohým firmám: 
Paťan, Stavebniny JVJ Trans, firma p. Kukučku, ktorá pomohla pri výmene ce-
lého krovu, klampiarom…), susedom, spoluobčanom, ale i ľuďom z okolia, ktorí 
nám pomohli finančnou zbierkou (v obchodoch, na zriadenom účte, ale aj osob-
ne) a poskytli aj materiálnu pomoc.

Nedá sa vymenovať každého, sú to stovky ľudí, preto touto cestou ĎAKUJEME 
VŠETKÝM, ktorí ste nám poskytli pomoc vo veľmi zložitom a ťažkom čase.

Podaná pomocná ruka v materiálnej finančnej alebo inej forme z Vašej strany 
bola pre nás pomocou takou neoceniteľnou, ktorú si málokto vie predstaviť.

Vážime si Vás ako ľudí s Veľkým srdcom za spolupatričnosť a vzájomnú pomoc 
ktorá v našej obci ešte nevymrela.

Ešte raz veľká vďaka, rod. Letková

DARUJ 
KRV, 
DARUJ 
ŽIVOT
Darovanie krvi je skutočným 
„darom života“, ktorý zdravý je-
dinec môže poskytnúť ľuďom 
chorým a po úrazoch. Je to veľ-
mi prospešný, bezpečný a jed-
noduchý humánny krok. Krv je 
nenahraditeľná tekutina, ktorá 
sa nedá vyrobiť žiadnou chemic-
kou cestou. Vieme ju získať len od 
dobrovoľných darcov krvi. Práve 
preto vyzývame každého, kto je 
zdravý, aby prišiel darovať krv 
a pomohol tak pacientom, ktorí 
k svojej liečbe potrebujú transfú-
zne lieky. Jeden darca krvi môže 
zachrániť až 3 ľudské životy.

V našej obci sú na tento rok na-
plánované dva odbery krvi: 15. 
júl a 21. október 2022.

Rozhodnutie darovať krv má 
veľký význam, pretože môžeme 
zmeniť, respektíve zvrátiť osud 
iného človeka a zachrániť mu ži-
vot. Tejto vzácnej tekutiny nikdy 
nie je dosť. Preto si musíme vážiť 
ľudí, ktorí sú ochotní pomáhať 
iným.

Ďakujeme
(vš)
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FAŠIANGOVÝ KARNEVAL V MŠ
Obdobie od Troch kráľov až po Popolcovú stredu je spojené so zábavou, dobrým jedlom a oslavami konca zimy. V tomto 
období, pretože žijeme náročné časy, si musíme tieto dávne tradície priblížiť aspoň sprostredkovane. A tak deti v našej 
MŠ prežívajú toto obdobie sprostredkovane, prostredníctvom rozprávania svojich pani učiteliek, pozeraním fašiango-
vých zvykov na IT, tvorením karnevalových masiek a vyzdobovaním triedy. Tento rok sa nám však podarilo zorgani-
zovať fašiangový karneval na triedach. Deti sa na karneval tradične veľmi tešili a už niekoľko dní vopred nás neustále 
informovali, aké budú masky. A tak sa 15. 2. 2022 naša MŠ zaplnila princeznami, kovbojmi, pirátmi, vílami a rôznymi 
rozprávkovými postavami. Z tried sa ozývala hudba a zábava. Nechýbalo ani občerstvenie a odmena za krásne masky. 
A deti sa už tešia na ďalší karneval…

(-eo-)

Trieda Lienky

Trieda Mravčekov

Trieda Včielky

Trieda Motýliky

Trieda Sovičky

Trieda Žabky
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POMOCNÝ VYCHOVÁVATEĽ 
V MATERSKEJ ŠKOLE
Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej 
republiky v januári 2022 zverejnilo výzvu na projekt,Po-
mocný vychovávateľ v materskej škole“ realizovaný z Plá-
nu obnovy a odolnosti SR.
Cieľom výzvy je podpora materských a špeciálnych ma-
terských škôl prostredníctvom zamestnania pomocného 

vychovávateľa ako nepedagogického zamestnanca na po-
moc pri poskytovaní povinného predprimárneho vzdelá-
vania deťom so zdravotným znevýhodnením, alebo deťom 
zo sociálne znevýhodneného prostredia.
Naša materská škola, ako jedna z 360 úspešných žiadate-
ľov na Slovensku sa do tejto výzvy zapojila a bez zaťaženia 
rozpočtu zriaďovateľa sme tak získali ďalšiu užitočnú po-
moc pri práci s našimi deťmi.
Pomocný vychovávateľ v materskej škole vykonáva po-
mocné práce pri realizácii výchovno-vzdelávacej činnosti, 
podporuje deti so zdravotným znevýhodnením, deti zo so-
ciálne znevýhodneného prostredia a podľa pokynov uči-
teliek pomáha pri: adaptácii detí na prostredie materskej 
školy, komunikácii s deťmi a ich zákonnými zástupcami, 
prekonávaní architektonických bariér, prekonávaní jazy-
kových bariér, činnostiach zabezpečujúcich životosprávu 
(osobná hygiena, stravovanie, odpočinok a spánok), oblie-
kaní a vyzliekaní detí v rámci prípravy na pobyt vonku ale-
bo odpočinok, zabezpečovaní bezpečnosti a ochrany zdra-
via detí počas pobytu vonku a pri sezónnych činnostiach, 
udržiavaní pozornosti detí počas riadených vzdelávacích 
aktivít a pri iných činnostiach súvisiacich s plnením Štát-
neho a Školského vzdelávacieho programu.

(-jz-)

MATERSKÁ ŠKOLA

Trieda Mackovia
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PROJEKTOVÉ 
VYUČOVANIE 
NA BIOLÓGII

Obľúbenou inovatívnou metódou 
u žiakov druhého stupňa je projektové 
vyučovanie. Využívame ho vo vyučo-
vaní biológie od piateho až po deviaty 
ročník. Žiaci pri projektoch uplatňujú 
nielen svoje vedomosti, ale rozvíjajú 
aj svoju kreativitu, zručnosti či schop-
nosť vyhľadávať zaujímavé informácie 
a vytvoriť z nich zaujímavú prácu.

ORGÁNY 
TRÁVIACEJ 
SÚSTAVY
Tráviaci trakt je sústavou orgánov, 
ktorými prechádza prijatá strava. 
Tieto orgány sa podieľajú na príjme, 
spracovaní, rozkladaní a vylučova-
ní potravy. Žiaci siedmeho ročníka 
vyrobili projekty, ktorými znázornili 
jednotlivé orgány tráviacej sústavy 
s použitím ľubovoľných predmetov 
a materiálov používaných v domác-
nosti. Vytvorili nádherné práce a zá-
roveň sa naučili, v ktorej časti tela sa 
jednotlivé orgány nachádzajú.

(eh)

ZÁKLADNÁ ŠKOLA

AJ MY SME FANDILI 
NAŠIM ŠPORTOVCOM

Počas mesiaca február sme aj my 
s deťmi zo školského klubu sledovali 
Zimné olympijské hry v Pekingu. Vy-
tvorili sme si olympijskú tabuľu. Sledo-
vali sme hokejové zápasy, ale aj lyžia-
rov, biatlonistov a sánkarov. Sme veľmi 

hrdí na našu lyžiarku Petru Vlhovú, 
ktorá získala zlatú medailu v kategórii 
alpské lyžovanie a tiež na našich skve-
lých hokejistov, ktorí priniesli domov 
bronzovú medailu.

(mb)

NOVÉ IHRISKO PRE DETI
Záujem o pobyt detí v ŠKD každým rokom rastie. Zamestnaní rodičia vítajú, že 
ich deti sú od rána do popoludnia pod dozorom kvalifikovaných vychovávateliek, 
ktoré sa starajú o zmysluplné trávenie ich voľného času. V rámci podpory zdra-
via a rozvoja imunity detí je potrebné, aby denne trávili niekoľko hodín na čer-
stvom vzduchu. O to sa snažíme aj v našom školskom klube. V tomto školskom 
roku sme sa rozhodli rozšíriť priestor na hranie pre družinárov v zadnej časti 
školského areálu. S prispením Rady rodičov a z prostriedkov školy sme zakúpi-
li ďalšie hracie prvky - zostavu s domčekom a šmykľavkou, hojdačky a kolotoč 
zhotovené z bezúdržbového materiálu. Súčasťou bude aj pieskovisko osadené 
v tieni pod stromami. Prvky detského ihriska doplníme 3 sadami stolov s lavička-
mi, ktoré budú pevne osadené. V jarných a letných mesiacoch ich bude využívať 
nielen ŠKD, ale aj ostatní pedagógovia a žiaci na vyučovanie v exteriéri.

Úpravou tejto nevyužitej časti školského dvora chceme poskytnúť deťom ďalší 
priestor pre ich hry, zábavu i učenie v prírode.

(mh)
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MÔJ STROM

Les a všetko, čo v ňom žije po stáročia 
existovalo takmer v dokonalej harmó-
nii. V lese nič nevyjde nazmar, všetko 
má svoje miesto, význam a trvanie… 
prirodzený kolobeh života. Lesy sú 
neoddeliteľnou súčasťou obrazu Slo-
venska. Či sa jedná o okolie riek alebo 
o naše pohoria, takmer vždy je nie-
kde na obzore les, alebo aspoň lesík. 

Tú zeleň vystupujúcu na horizonte 
vnímame takmer podvedome, ale len 
málo ľudí vie, čo sa tam odohráva, kto 
alebo čo tam žije, či rastie. Naši žiaci 
5.B triedy formou projektu Môj strom 
poukázali na jednotlivé časti a funkcie 
drevín, ktoré rastú v lese.

(eh)

ZÁKLADNÁ ŠKOLA

VESMÍR 
OČAMI DETÍ

V tomto roku sa koná už XXXVII. roč-
ník celoslovenskej výtvarnej súťaže 
Vesmír očami detí. Po dvojročnej pau-
ze sa do nej rozhodla zapojiť aj naša 
škola. Napriek tomu, že sa o tejto téme 
rozpráva každý rok, žiaci sa snažili 
preniesť na papier nové vlastné ná-
pady a postrehy. Do tvorby sa zapoji-
li prakticky všetky triedy našej školy. 
Výkresy mohli byť spracované ľubo-
voľnou technikou a tak si každý žiak 
vybral takú, ktorá je mu blízka. Praco-
vali ceruzkami, farbičkami, perami, 
vodovými či temperovými farbami, 
voskovkami aj tušom. Jednotlivé tech-
niky mohli aj ľubovoľne kombinovať. 
Vydarených žiackych prác bolo veľké 
množstvo, vybrať z každej kategó-
rie iba desať najlepších, bol najväčší 
problém.

Tak držte spolu s nami našim žiakom 
palce, aby sa ich práce páčili aj odbor-
nej komisii a mohli postúpiť z okres-
ného do celoslovenského kola.

(lb)

NECH TO V BLŠKÁCH OPÄŤ ŽIJE
Tento rok oslávia Blšky svoje 19. na-
rodeniny. Za toto dlhé obdobie sa 
v Blškách vystriedalo veľa detičiek 
a rodičov, vznikli nové priateľstvá, 
vymenilo sa mnoho skúseností a po-
stupne sa vytvorila tvár Blšiek do 
dnešnej podoby.

Po celé roky sme fungovali vďaka 
dobrovoľnej a svojpomocnej činnosti 
členov materského centra. Vždy sme 
sa snažili o budovanie príjemného 
a bezpečného priestoru, kde by sa 
mohli stretávať predovšetkým rodičia 
na materskej a rodičovskej dovolen-
ke a ich detičky. Našim cieľom bolo 
vytrhnúť matky a otcov zo sociálnej 
izolácie a dať im možnosť sebarea-
lizácie. Tak ako všetky združenia, aj 
MC Blšky zažili počas pandémie ťaž-
ké časy. Tak ako sa rozpadol kultúrny 
a spoločenský život, rozpadla sa, žiaľ 
aj členská základňa Blšiek. Momentál-
ne sa snažíme obnoviť činnosť. Vďaka 
nášmu členovi Gabovi, ktorí nám za-
darmo naprogramoval rezervačný 
systém, môže byť hernička otvorená 
pre verejnosť a zároveň spĺňame pro-

tipandemické opatrenia. Rezervačný 
systém a aktuálne otváracie hodiny 
nájdete na www.mcblsky.studujes.sk.

Radi by sme posunuli pomyselnú 
štafetu vedenia Blšiek matkám alebo 
otcom, ktorí budú ochotní do centra 
vložiť svoje srdce, ktorí sa budú s lás-
kou oň starať a budú rozvíjať komuni-
tu aktívnych členov, aby to v Blškách 
opäť žilo.

(jf)
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CENTRUM VOĽNÉHO ČASU 
SLNIEČKO V ROKU 2022

Školské zariadenie Centrum voľného 
času Slniečko malo z dôvodu vyhlá-
senia núdzového stavu a pozastave-
nia COVID AUTOMATU mimoriadne 
prerušenú prevádzku v období od 
29.novembra 2021 do 7. januára 2022. 
Prevádzku bolo možné zabezpečiť iba 
dištančnou formou, no na túto formu 
nemá CVČ vybavenie. Dištančnou 
formou prebiehalo vyučovanie iba 
v niektorých tanečných záujmových 
útvaroch, vďaka súkromnému tech-
nickému vybaveniu vedúcej ZÚ. Ani 
po tomto dátume, podľa § 28 odst.16, 
§ 30 odst.6 a § 33 odst.12, sa ešte škol-
ské aktivity a krúžková činnosť ne-
mohli uskutočňovať. Až na základe 
aktualizácie ŠKOLSKÉHO SEMAFORU 
sa obnovila krúžková činnosť v našom 
zariadení od 24. januára 2022 - pod-
ľa vtedy aktuálne platných predpisov. 
Od tohto termínu sa stretávame na 
krúžkoch síce pravidelne, no vzhľa-
dom na chorobnosť a opakujúce sa 
karantény, iba v malom počte a s ob-
meneným kolektívom.

Za dodržiavania epidemiologických 
opatrení sa konajú záujmové útva-
ry, ktoré prebiehajú v budove Spo-
ločenského domu vo Veľkom Záluží. 

Športové krúžky sa zatiaľ realizujú vo 
vhodnom počasí v exteriéri. Krúžok 
FUTBAL - PRÍPRAVKA,JOGA, WOR-
KOUT a GYMNASTIKA neobnovili 
alebo nezačali svoju činnosť, nakoľko 
CVČ nemá svoju vlastnú telocvičňu.

Tanečné záujmové útvary, napriek 
nepriaznivým podmienkam na pre-
zenčné vyučovanie, trénovali online 
ale využívali aj možnosť trénovať v in-
teriéri v malých skupinách alebo tré-
novali v exteriéri – tvorili videá a ta-
nečné fotografie. Poďakovanie patrí 
rodičom za výdatnú spoluprácu a za 
to, že podporili svoje deti v tom, čo ro-
bia radi.

Zmeny nastali aj v pedagogickom ko-
lektíve - od 10. januára 2022 máme 
novú kolegyňu - a v Rade školy- zme-
nilo sa zloženie a bol tiež zvolený nový 
predseda Rady školy.

Členské poplatky za I. polrok škol-
ského roka 2021/2022 boli riadne vy-
zbierané a odvedené. Poplatky za II. 
polrok zatiaľ CVČ nevyberalo, termín 
splatnosti pre II. polrok uvedený na 
prihláškach nebolo možné dodržať 
kvôli prerušenej prevádzke v CVČ. 
Riaditeľka zariadenia požiadala pí-
somne zriaďovateľa o zrušenie platby 
členského príspevku za II. polrok šk. 
roka 2021/2022, nakoľko CVČ nepo-
skytlo svojim členom plnohodnotnú 
mimoškolskú činnosť.

Všetky potrebné informácie a do-
kumenty nájdete na našej webovej 
stránke www.cvc-slniecko.edupage.
org. Aktivity, oznamy a novinky mô-
žete sledovať na fb stránke Centrum 
voľného času Slniečko. V čase našej 
neprítomnosti nás môžete kontak-
tovať na mailovej adrese slniecko@
velkezaluzie.eu alebo využiť poštovú 
schránku pri vchode do miestneho 
kultúrneho domu.

(-eg-)
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ROK V ZÁKLADNEJ 
ORGANIZÁCII SLOVENSKÉHO 
ZVÄZU ZÁHRADKÁROV

Ani sme sa nenazdali a od poslednej 
výročnej členskej schôdze prešiel 
celý rok. V piatok 11. 03. 2022 sme sa 
stretli opäť. A zišli sme sa v takom 
počte, ako už dávno nie. Osobne ma 
potešilo, keď som videl, koľkí z nás, 
zálužanov, majú chuť stretávať sa, 
pracovať nielen vo svoj prospech a aj 
v prospech celej našej obce.

Na pravidelnej výročnej členskej 
schôdzi sme zhodnotili činnosť našej 
ZO SZZ za celý rok 2021, schválili sme 
plán práce na rok 2022 a odovzdali 

sme diplomy víťazom súťaže o naj-
krajšie ovocie, najkrajšiu zeleninu, 
najkrajšie kvetiny a najkrajší rodin-
ný stôl za rok 2021. Ďalej sa odovzdali 
ocenenia za súťaž najkrajšie jablko 
roka 2021, ktorú organizoval Repub-
likový výbor SZZ a OV SZZ Nitra. Vý-
sledky už boli zverejnené v predchá-
dzajúcom čísle zálužských novín.

Výročná členská schôdza 2022 bola 
tento rok výnimočná aj tým, že sa po 
prvý krát v histórii našej základnej 
organizácie SZZ Veľké Zálužie zúčast-

nil predseda republikového výboru 
SZZ Ing. Eduard Jakúbek. Na výročnej 
schôdzi boli odovzdané aj ocenenia 
našim členom organizácie pri život-
ných jubileách. Ocenenie Republiko-
vého výboru k životnámu jubileu za 
rok 2021 dostali naši členovia: Lýdia 
Zaujecová, Gabriel Moravčík, Fran-
tišek Raus a Jozef Hozák. Ocenenia 
jubilantom osobne odovzdal pred-
seda republikového výboru SZZ Ing. 
Eduard Jakúbek za asistencie členky 
republikového výboru a tajomníčky 
Okresného výboru SZZ Ing. Kataríny 
Kettmannovej, predsedu ZO SZZ Ing. 
Vladislava Omelinu a tajomníka ZO 
SZZ Stanislava Pekara.

Pripravené diplomy a ceny si na vý-
ročnej schôdzi za mohutného po-
tlesku odniesli naši pracovití čle-
novia. Menovaným k oceneniam 
gratulujeme a prajeme im veľa zdra-
via, šťastia a úspechov do ďalších ro-
kov.

Na výročnej schôdzi sme si zvolili aj 
prvú novú členku výboru Ing. Ivanu 
Šulekovú Gecíkovú, PhD. Tešíme sa 
na spoluprácu.

Z ČINNOSTI ZÁUJMOVÝCH A SPOLKOVÝCH ORGANIZÁCII
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UKÁŽKY JARNÉHO REZU

V zimnom čísle veľkozálužského času 
sme vás informovali, že sme spolu 
s obcou a Ing. Jakúbekom v areáli zá-
kladnej školy založili ovocnú školku. 
Zakladanie ovocnej škôlky je súčasťou 
projektu zachovať pôvodné odrody 
ovocných stromov, vytvoriť priestor 
pre vzdelávanie našich členov a ďal-
ších nadšených zahradkárov a súčas-
ne vypestovať pre deti v našej škole 
zdravé ovocie.

V rámci tohto projektu bol piatok 
11.marec 2022 pre základnú organi-
záciu a aj našu obec jedinečný. V do-
poludňajších hodinách o 10:00 hod. 
sa stretli členovia ZO SZZ Veľké Zá-
lužie, nadšenci ovocinári a priaznivci 
záhrad spolu s Ing. E. Jakúbekom pri 
ďalších sadovníckych prácach. Pred-
seda celurepublikového výboru pred-
viedol ukážky jarného rezu ovocných 
drevín a vrúbľovania v novovytvore-
nom školskom sade, kde sa vrúbľo-
vali podpníky vysadené na jeseň mi-
nulého roka. Ukážky sa zúčastnili aj 
predseda OV SZZ a zároveň predseda 
ZO Lužianky Milan Cabánek, starosta 
obce Milan Bíro a prednostka OcÚ Ing. 
Ivana Šuleková Gecíková, PhD. Okrem 
našich záhradkárov na ukážku prišli 

aj záhradkári z blízkeho okolia, spo-
lu cca 50 účastníkov. Ing. Jakúbekovi 
úprimne ďakujeme za jeho nezištnú 
pomoc pri školení záhradkárov a pod-
poru našej základnej organizácie.

Pripravujeme
A čo sme si pripravili na nasledujúce 
mesiace? Po dvojročnej odmlke v naj-
bližšej dobe pripravujeme odbornú 
degustáciu vín, na 9. 4. 2022 a verej-
nú degustáciu vín na 23. 4. 2022.

Plán práce našej organizácie bude 
zverejnený na novopripravovanej 
internetovej stránke ZO SZZ a webo-
vom sídle obce Veľké Zálužie.

Poďakovanie
Na záver ďakujem všetkým našim 
členom, najmä členom výboru za 
prácu v roku 2021, hlavnému spon-
zorovi obci Veľké Zálužie, staros-
tovi obce Milanovi Bírovi, všetkým 
poslancom obecného zastupiteľstva, 
pracovníkom obecného úradu na 
čele s prednostkou Ing. Ivanou Šu-
lekovou Gecíkovou, PhD, Mgr. Janke 
Nevínovej, referentke pre kultúru 

a šport, Farskému úradu vo Veľkom 
Záluží a všetkým našim sympatizan-
tom. V mene ZO SZZ vo Veľkom Zálu-
ží všetkým želám v tomto roku 2022 
hlavne veľa zdravia, šťastia, lásky, 
spokojnosti a božského požehnania.

(- vo -)

Z ČINNOSTI ZÁUJMOVÝCH A SPOLKOVÝCH ORGANIZÁCII
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Dodanie súťažných vzoriek

Z každej prihlásenej vzorky je potrebné dodať 3 ks fliaš 0,75 l. Prihlasovateľ na vlastné náklady zabezpečí do-
pravu súťažných vzoriek v termíne 4. 4. 2022 až 6. 4. 2022 v čase 15:00 – 20:00 do Spoločenského domu vo 
Veľkom Záluží.

Upozorňujeme vystavovateľov, že po uvedenom termíne nebude možné z technických príčin ďalšie vzorky 
zaradiť do súťaže. Dodané vzorky sa stávajú majetkom usporiadateľa každá vzorka musí byť označená týmito 
údajmi: odroda, ročník, prívlastok, meno a adresa vystavovateľa, kategória (I. – IV.)

Z ČINNOSTI ZÁUJMOVÝCH A SPOLKOVÝCH ORGANIZÁCII

INFORMÁCIA 
K ODOVZDÁVANIU VZORIEK 
NA XXXVI. ROČNÍK VÝSTAVY VÍN 
VO VEĽKOM ZÁLUŽÍ

VOĽBY 
PREDSEDU JD 
VEĽKÉ ZÁLUŽIE
Jednota dôchodcov oznamuje 
svojim členom, kto má záujem 
kandidovať na predsedu, nakoľ-
ko končí štvorročné volebné ob-
dobie, nech predloží v písomnej 
forme svoju kandidatúru teraj-
šej predsedníčke Jednoty dô-
chodcov do 30. 04. 2022.

(-eá-)

Jednota dôchodcov organizuje dňa 21. 05. 2022 pre všetkých občanov našej 
obce púť na Butkovu horu. Kto má záujem, môže sa prihlásiť do 30. 04. 2022 
na t.č. 0907 190 718.

PÚŤ NA BUTKOVU HORU
21. 05. 2022
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Zálužiačik
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ŠK VEĽKÉ ZÁLUŽIE
Napriek týmto komplikovaným covi-
dovým časom začali naše mládežníc-
ke mužstvá, okrem tých najmenších, 
zimnú prípravu hneď v januári. Deti 
z kategórie U9 nemôžu trénovať von-
ku pri nízkych teplotách, a nakoľko 
sa nemôže využívať telocvična kvôli 
pandemickým opatreniam, ich štart 
prípravy sa posunul na jarné mesiace.

Muži absolvovali od 16. 2. do 20. 2. 2022 
športové sústredenie na Duchonke. 
Neuveriteľnou na dnešnú dobu je stále 
skutočnosť, že v mužstve dospelých ŠK 
Veľké Zálužie, účastníka 5.ligy stred, 
je veľká väčšina hráčov domácich 
a legiónarmi len dopĺňame mužstvo. 
Všetci ostatní účastníci tejto ligy, a už 
v podstate aj takmer všetky dediny 
v oblasti, nedokážu vystavať mužstvo 
na svojich odchovancoch. A zlatým 
klincom je, že od jari budeme môcť 
vidieť ako zapracovávame mladých 
chlapcov z dorastu, a to menovite Da-
niela Beneho, Jána Sebastiána Záho-
ráka, Filipa Bédiho, Samuela Vajzera 
a Martina Kubičku. Toto je dôkazom 
vynikajúcej práce s mládežou v našom 
klube, ktorej základy vystavali tréneri 
Pavel Bíro, Marián Bako, Pavol Cocher 

a úspešne v nej pokračujú Martin Antl, 
Samuel Brida a Lukáš Bédi. O futbalo-
vý rast našich najmenších sa v súčas-
nosti starajú Róbert Pekar, Juraj Pekar 
a Marián Bédi.

Držme si palce do štartu jarnej sezóny, 
do ktorej opäť nastupujeme s komplet 
všetkými mládežníckymi kategóriami 
a mužstvom dospelých.

Na záver chceme popriať veľa úspe-
chov našim chlapcom – Miškovi An-
drášikovi, ktorý získal angažmán 

v rakúskom klube SC Kittsee a Mar-
tinovi Antlovi, ktorý je na hosťovaní 
v treťoligovom klube TJ Družstevník 
Veľké Ludince. Chcem taktiež tra-
dične poďakovať všetkým, ktorí sa 
o futbal vo Veľkom Záluží starajú a po-
máhajú mu – hráčom, trénerom, funk-
cionárom, rodičom, pánovi starostovi, 
poslancom obecného zastupiteľstva, 
sponzorom a najmä fanúšikom. „Zálu-
žie dotoho!“

(pp)

Marián Bako tréner U13 a U11 oslávil svoje životné jubileum. Ku gratulácii sa pridáva celý klub ŠK Veľké Zálužie.

Sústredenie na Duchonke
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CYKLO TEAM VEĽKÉ ZÁLUŽIE
Darujte 2 % 
z daní a podporte 
rozvoj športu
Tak ako každý rok, aj tento je možné 
využiť 2 % z vlastných dní na podpo-
ru projektov, ktoré majú skutočný 
zmysel. Ak premýšľate, kam daro-
vať tie svoje, podporte rozvoj športu 
v našom regióne. Cyklo Team Veľké 
Zálužie plánuje pokračovať vo vy-
tváraní podmienok pre športovanie 
detí a mládeže.

Občianske združenie Cyklo Team Veľ-
ké Zálužie má za sebou niekoľko pro-
jektov vrátane projektov ako Pum-
pCup, Slovenské hry mládeže Trial 
či Cyklopark, ktorý je otvorený non-
stop a úplne zadarmo. Takýmto spô-
sobom podporuje nielen športovanie 
mládeže, ale takisto organizácie rôz-
nych podujatí, čo prispieva k rozvoju 
kultúry v našom regióne. Svojimi 2 % 
môžete združenie podporiť a zaistiť 
tak nielen organizáciu rôznych špor-
tových podujatí, ale takisto aj fungo-
vanie parku a starostlivosť oň či or-
ganizáciu tréningov pre detí, kempov 
a sústredení.

Finančné prostriedky pre darcu ne-
predstavujú žiadne dodatočné ná-
klady, pretože pochádzajú z už za-
platených daní. Poskytnúť ich môžu 
právnické aj fyzické osoby, či zamest-
nanec, za ktorého robí ročné zúčtova-
nie zamestnávateľ.

Ak máte možnosť poskytnúť 2 % 
z daní, rozhodne tak urobte. Celý 
proces je veľmi jednoduchý. Stačí 
vyplniť niekoľko tlačív, ktoré, spolu 
s ďalšími informáciami, nájdete na 
webovej stránke CTVZ.sk a násled-
ne ich odovzdáte na daňovom úrade. 
Nezabudnite ale, že čas máte len do 
30. 04. 2022.

Zimné tréningy 
a výjazdy v CTVZ
Počas zimného obdobia sme reali-
zovali tréningy v našej hale na Oderi 
a navštívili sme aj iné haly v rámci 
západného Slovenska (Šurany, Šen-

kvice, Topoľčianky), taktiež sme pre 
deti zorganizovali doplnkové aktivity 
ako lezecká stena alebo gymnastika. 
Cez rok plánujeme s tréningovou čin-
nosťou pokračovať v areali vo Veľkom 
Záluží. V prípade záujmu o cyklotré-
ningy nás môžete kontaktovať. Na Fa-
cebooku máme uzatvorenú skupinu 
Cyklotréningy Veľké Zálužie, kde sa 
orgaizuú jednotlivé termíny trénin-
gov. Prvý tréning je vždy zadarmo, 
aby si deti vyskúšali, či ich to zaujme.

Skatepark
V Marci tohto roku sme nechali vy-
pracovať Žiadosť o poskytnutie ne-
návratného finančného príspevku 
v rámci implementácie stratégie 
miestneho rozvoja vedeného komu-

nitou z Programu rozvoja vidieka SR 
na výstavbu časti skateparku u nás. 
Pôvodný projekt a rozsah sme museli 
upraviť a prispôsobiť výške vyčlene-
ných prostriedkov na projekt. Mo-
mentálne sme podali žiadosť na 120 
m2 skateboardový bazéna hĺbky 1,2m 
- tzv. Skate & Scooter zone, určený 
pre skateboardy a kolobežky, taktiež 
bicykle a korčule. Za posledné 2 roky 
je to už 3. žiadosť takéhoto rozsahu 
a doposiaľ ani jedna z nich nebola 
podporená. Veríme, že do tretice sa 
to podarí a táto žiadosť bude podpo-
rená a v budúcom roku budeme môcť 
pristúpiť k realizácii. Je však otázne 
či to bude možné realizovať za ceny, 
ktoré boli uvedené v žiadosti nakoľko 
situácia vo všetkých sférach je veľmi 
nestabilná.

Tréning, hala Šenkvice

Tréning, hala Zbehy
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NARODILI SA
Leonard Cocher

Mia Ivančíková

Karolína Ida Tehlárová

Daniel Dubeň

František Heczko

Oliver Sabadoš

Sára Bednárová

Leo Levický

Martin Hutlas

Olívia Krajčírová

Dorota Šalátová

ZOSOBÁŠILI SA
Peter Šulek a Ivana Gecíková

OPUSTILI NÁS
Štefánia Gažová r. Križeková 88 rokov

Viktória Lampárová r. Bírová 87 rokov

Etela Halanová r. Bírová 79 rokov

Helena Grimbelová r. Moravčíková 93 rokov

Jaroslav Teplánský 67 rokov

Viliam Tóth 81 rokov

Mária Ligasová r. Števíková 73 rokov

Jozef Pekar 80 rokov

Štatistický úrad Slovenskej republiky realizuje Zisťovanie 
o využívaní informačných a komunikačných technológií 
v domácnostiach a u jednotlivcov, ktoré sa bude uskutočňovať 
v čase od 1. apríla do 27. mája.

V tomto období vybrané domácnosti navštívi zamestnanec 
štatistického úradu SR, ktorý je povinný preukázať sa 
osobitným poverením. Podrobnejšie 
informácie sa môžete dozvedieť na adrese 
štatistického úradu na www.statistics.sk

Viac informácií o činnosti IK nájdete na https://prevenciakriminality.sk 
Ďalšie informácie:   Prevencia kriminality     prevencia_kriminality    www.minv.sk

Odbor prevencie kriminality kancelárie ministra vnútra SR 
v  spolupráci so Štatistickým úradom SR prináša základné  
informácie a odporúčania ako sa nestať obeťou alebo po-

tenciálnou obeťou falošných asistentov sčítania 

v období

od 1. 4. do 31. 10. 2021

2

1   

Ako prebieha asistované sčítanie obyvateľov?

 + Prostredníctvom stacionárneho asistenta, ktorý pôsobí na kontaktnom  
  mieste zriadenom obcou/mestom. 
 + Prostredníctvom mobilného asistenta, ktorý pôsobí v  teréne a  sčítanie  
  vykonáva na mieste a termíne, ktoré si s vami vopred dohodol. 

  

Na čo si dať pozor pri telefonickom objednaní 
mobilného asistenta?

 + Overte si správnosť telefónneho čísla, na ktorom si môžete objednať  
  službu mobilného asistenta.
 + Mobilného asistenta je potrebné kontaktovať z vlastnej iniciatívy. 
 + Samotné sčítanie neprebieha formou telefonického rozhovoru. 
  Telefonicky prebieha len objednanie služby mobilného asistenta: 
   - pri telefonickom rozhovore uvediete meno a  priezvisko, ulicu, 
    súpisné číslo a telefonický kontakt, žiadne iné údaje nie je  
    potrebné poskytnúť.
    -  mobilný asistent vás bude kontaktovať za účelom dohodnutia si  
    konkrétneho termínu.



Daniel Dubeň Emma Bédiová

Leo Levický

Martin Hutlas

Leonard Cocher

Diana Teplanská František Heczko

Sára BednárováOliver SabadošMarco Dúbik

Karin Ráczová Karolína Ida Tehlárová




